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Abstract 

This study attempts to investigate the problems of oral communication 

among EFL learners. Since oral communication is an important part of 

learning languages. 

The research data have been obtained by using two instruments: the oral 

test and questionnaire for teachers. The data have been computed and 

statistically analyzed (by using the statistical package of Social science 

(SPSS). 

The research findings have shown that the main problems that face 

Sudanese EFL learners in oral communication are problems of lack of 

self-confidence and shyness and hesitation, and lack of knowledge of 

technical vocabulary has greatly contributed to poor oral communication. 

The study has recommended that: Sudanese EFL learners should   

practice speaking English language inside the lecture-room in order to 

improve their oral communication skill, and develop their self-

confidence. 

Teacher should be keen on developing EFL learners' speaking skill, and 

universities should established language labs so as to allow students to   

practice the communicative activities in supportive environment.  
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Abstract 

(Arabic Version) 

 مستخلص الدراسة 

 يشاكم انًخاطبّ انخً حٕاخّ انطلاب انسٕداٍٍَ اندايعٍٍ انذٌٍ حٓذف ْذِ انذراست إنى حقصً

. ٌذرسٌٕ الاَدهٍشي نغّ اخُبٍّ

فقذ ْذف ْذا انبحذ انً انخعزف عهً َقاط , ٔبًا اٌ انًخاطبّ ًْ خشء اساسً نخعهى انهغاث 

ايا الاْذاف . انضعف ٔانًشاكم انخً حٕاخّ ْؤلاء انطلاب فً يدال انًخاطبّ بانغّ الاَدهٍشٌّ 

بالاضافّ انً اقخزاذ انحهٕل انلاسيّ ٔ , فًٓ يعزفّ يسبباث ْذِ انًشاكم , الاخزي نٓذا انبحذ 

. انلاسخزاحدٍاث انخً ًٌكٍ اٌ ٌخبُاْا ْٕلاء انطلاب نخدأس ْذِ انًشاكم 

ٔقذ حى ححهٍم ٔحٕسبّ . يخحاٌ انشفٕي ٔالاسخبٍاٌ الا:خًعج يعهٕياث ْذا انبحذ بٕسٍهخٍٍ 

(. SPSS)انبٍاَاث احصائٍآ باسخخذاو بزَايح انحشيّ الإحصائٍّ نهعهٕو الاخخًاعٍّ

أٔضحج َخائح انذراست بؤٌ يشاكم انًخاطبّ الإساسٍّ انخً حٕاخّ انطلاب  انسٕداٍٍَ اندايعٍٍ 

يشاكم انخٕف ٔانخدم ٔانخزدد ٔعذو الاياو بً : انذٌٍ ٌذرٔسٌٕ انهغّ الاَدهٍشٌّ نغّ اخُبٍّ ًْ

. ٔضعف يٓاراث انًخاطبّ ٔصعٕبخٓا , انًُاسبّ نخحذداسخخذاو انًفزداثنغٌّٕ ٔ لانذخٍزِ

 حٕصً انذراسّ بخشدٍع انطلاب انسٕداٍٍَ اندايعٍٍ انذٌٍ ٌذرسٌٕ انهغّ الاَدهٍشٌّ نغّ اخُبٍت 

يًارست انخحذد بهغّ الاَدهٍشٌّ ٔالإكثار يٍ الاسخًاع انٍٓا داخم ٔخارج قاعت انًحاضزاث بً 

كًا أصً بخٕفٍز , ٔحًٍُّ انثقّ بً انُفس يٍ خلال قٍاو انُقاشاث . نخطٌٕز يٓارة انًخاطبّ

ٔعهً اَساحذة أٌ ٌكَٕٕا حزٌصٍٍ .  يعايم نهغاث نًًارسّ انًخاطبّ بصٕرِ سٓلا ٔيًكُّ 

 .عهً حطٌٕز يٓاراث انخحذد  
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